
Tadej Pogacar is ontspannen, goed-
lachs, maar ook tot op het bot ge-
tergd om zijn wielervriend Van der
Poel zondag te onttronen als wereld-
kampioen. „De regenboogtrui is een
unieke trui in onze sport, die ieder-
een wil dragen. Dat tricot geeft aan
dat je de beste renner ter wereld
bent.”

Het parcours rond Zürich met
4500 hoogtemeters zou Pogacar be-

ter moeten liggen dan zijn concur-
rent. „Maar ik heb begrepen dat
Mathieu anderhalve kilo is afgeval-
len.”

Tijdens een koers met veel be-
klimmingen is meer gewicht nade-
lig, weet ook Pogacar die net als de
andere rivaal Remco Evenepoel wel
altijd nog lichter is dan de titelverde-
diger. Een verschil van om en nabij
de 10 kilogram en dat is op een par-
cours met zoveel hoogtemeters veel
extra ballast.

De Sloveense veelvraat heeft de
discussie meegekregen over Van der
Poel, of dit parcours wel of niet te
lastig voor hem is. „Mathieu heeft
die trui op prachtige wijze veroverd
en daarna daarin ook nog mooie
overwinningen geboekt, zoals de

Ronde van Vlaanderen en Parijs-
Roubaix. Zondag is een andere race
op een parcours dat een stuk zwaar-
der is. Hij heeft zich hier echter spe-
cifiek op voorbereid en je kunt hem
nooit uitsluiten. Als Mathieu een
goede dag heeft, is hij heel erg ge-
vaarlijk.”

Pogacar heeft genoeg referenties
om daar niet aan te twijfelen. Het
blijkt in eendaagse wedstrijden dat

Wielerfans kijken reikhalzend
HANS RUGGENBERG

ZÜRICH Tadej Pogacar sprak al
meerdere malen uit dat hij de re-
genboogtrui van Mathieu van der
Poel wil afnemen. De wielerfans
kijken likkebaardend uit naar een
nieuwe tweestrijd.

‘Na de Tour-zege
van Tadej ging de
focus voor hem
volledig op dit WK’
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De in Sint Jacobiparochie woon-
achtige Jan Kooistra had zijn hart
verpand aan het wandelen en
snelwandelen toen hij in 1980
Sportvereniging Friesland op-
richtte. Hij bekleedde 44 jaar di-
verse bestuursfuncties en was
vrijwel dagelijks bezig met de or-
ganisatie van loopevenementen.

De snelgroeiende vereniging
organiseert jaarlijks zo’n 70 hard-
loopwedstrijden, vooral in Fries-
land. Kooistra was daar tot op het
laatst bij betrokken. Hij zou zater-
dag als speaker hebben opgetre-
den tijdens de Joustermerkeloop.

Kooistra, vleeskeurmeester
van beroep, trouwde in 1968 met
Josefien Zeeders. Ook zij was van-
af de oprichting van SV Friesland
bij de organisatie van loopevene-

menten betrokken. Het paar
kreeg vier kinderen en heeft acht
kleinkinderen. Vrijwel allemaal
werden door hun vader en opa
met het ‘regelvirus’ besmet. Jose-
fien Kooistra is in 2021 overleden.

Haar man vond tevens tijd om
in zijn woonplaats zitting te ne-
men in diverse commissies en
clubbesturen. Voor zijn vrijwilli-
gerswerk is hij meerdere keren
onderscheiden. In 2005 werd hij
benoemd tot Ridder in de Orde
van Oranje-Nassau. Tevens werd
Kooistra benoemd tot erelid van
de Atletiekunie, SV Friesland en
vakbond FNV.

Kooistra kampte de laatste ja-
ren met afnemende gezondheid,
maar dat belette hem niet om ac-
tief te blijven voor SV Friesland.
Hij moest woensdag worden op-
genomen in ziekenhuis MCL, na-
dat hij thuis getroffen werd door
een beroerte.

Het afscheid vindt op vrijdag 4
oktober plaats in Andringastate
in Marsum.

Jan Kooistra, gezicht
SV Friesland, overleden
LEEUWARDEN Jan Kooistra, in het
noordelijke hardloopcircuit een
bekende en gewaardeerde ver-
schijning, is donderdagmiddag
in Leeuwarden overleden. Hij is
77 jaar geworden.

Z
e zijn eensgezind. ,,Het
wordt spannend, maar wij
winnen wel.’’ Brend de Jong
– de oudste van de twee

naamgenoten in de selectie van Ca-
pitals – en Tycho Houben delen hun
antwoord op de afsluitende voor-
spellingsvraag. De twee sterkhou-
ders van de Leeuwarder ijshockey-
club zien het tweeluik tegen Flyers
dit weekeinde met vertrouwen tege-
moet.

Hoe het ook afloopt, de dubbele
ontmoeting in de bekerkwartfinale
tussen de twee Friese ijshockeyclubs
wordt een prachtige clash. Zaterdag-
avond zal de Leeuwarder Elfsteden-
hal ongetwijfeld uitpuilen en ook
voor de terugwedstrijd van zondag-
middag in Thialf zijn de tribunes
meer dan goed gevuld.

De Jong is stellig. ,,Spelen in een
bomvolle Elfstedenhal is echt mooi-
er dan in Thialf. Zeker weten.’’ Hij
kan het weten. De 26-jarige verdedi-
ger van Capitals speelde zijn hele
jeugd bij de Heerenveense concur-
rent.

Toen een echte doorbraak in het
BeNe-Leagueteam van Flyers uit-
bleef – hij stond tussen 2017 en 2019
in totaal 38 keer op het wedstrijds-
heet – stapte De Jong over naar ere-
divisionist Capitals.

Natuurlijk speelde hij vele malen
met Capitals in Thialf, maar dat wa-
ren altijd eredivisiewedstrijden te-
gen het tweede team van de Heeren-
veners. ,,Nu is het voor het eerst dat
ik naar Thialf terugkeer en tegen de

hoofdmacht speel. Dat is uiteraard
speciaal, maar verder heb ik niks
meer met Flyers.’’

Het is wel een thuiswedstrijd voor
De Jong. ,,Ik woon in het centrum
van Heerenveen, maar ga gewoon
met de auto, hoor. Vanwege de grote
sporttas. En ik mag vanuit huis met-
een naar Thialf, omdat we niet met
de bus naar Flyers gaan. Anders was
ik echt eerst naar Leeuwarden gere-
den.’’

Woonachtig in Heerenveen of
niet, De Jong is nu een Leeuwarder,
een Capital. ,,Dat geldt denk ik voor
alle spelers met een Flyers-verle-
den’’, zegt de 23-jarige Tycho Hou-
ben. ,,Ik ben een Leeuwarder, maar je
merkt aan iedereen van onze ploeg
dat ze zich Leeuwarder voelen. En
dat zul je ook tegen Flyers zien. De
rivaliteit is er helemaal. Iedereen wil
van ze winnen. We zijn echt een
team dat het met z’n allen doet.’’

Het is volgens het duo een gevolg
van de groei die de hoofdstedelijke
club de laatste jaren heeft doorge-
maakt. Zeker de groep Nederlandse
spelers is steeds meer naar elkaar
toegegroeid. Met een positieve ont-
wikkeling op het ijs als gevolg.

Houben: ,,We worden steeds erva-
rener, volwassener en raken ieder
jaar beter op elkaar ingespeeld. Vo-
rig seizoen konden we vaak niet
goed met tegenslagen in een wed-
strijd omgaan. Dat lijkt nu beter te
gaan.’’

Dat er met een heel goed gevoel
naar de kwartfinale tegen Flyers
wordt uitgekeken, heeft vooral te
maken met de resultaten van de

oefenwedstrijden die Capitals de af-
gelopen weken speelde. Het team
van de coaches Marco Postma (die
een lange historie bij Flyers heeft) en
Arjan Peters maakte indruk met een
nipt 6-5 verlies tegen Hijs Den Haag
en een 4-6 zege in Geleen tegen
Snackpoint Eaters. In beide duels te-
gen de hoger spelende teams uit de
Central European Hockey League
werd een 3-0 achterstand goedge-
maakt. Met tegenslagen kunnen de

EDWIN FISCHER

Het gonst al de hele week in de Friese
ijshockeywereld. Niet van sappige
geruchten. Wel van de verwachting
dat OG Capitals Leeuwarden zomaar
eens het ‘grote’ UNIS Flyers uit de
nationale beker kan stoten.

Capitals op
jacht naar
bekerstunt

De derde editie van de Elfsteden-
race door Friesland krijgt woens-
dag een sterk deelnemersveld,
meldt de organisatie. Het gaat
hierbij onder meer om de forma-
ties van de winnaar van vorig jaar
Jasper Philipsen (Alpecin-Deceu-
ninck) en runner-up Olav Kooij
(Visma-Lease a Bike). Jayco-AlUla,
Intermarché-Wanty en dsm-fir-
menich PostNL geven eveneens
acte de présence.

Al die ploegen zijn actief op het
hoogste wielerniveau (World-
Tour). Zij krijgen gezelschap van
de Proteams Tour de Tietema-

Unibet, Lotto-Dstny, Q36.5 en
Flanders-Baloise. De continentale
equipes van BEAT, Diftar, Parkho-
tel-Valkenburg, VolkerWessels,
Tarteletto-Isorex en Storck-Me-
tropol completeren de lijst.

„Ons doel was om Friesland op-
nieuw op de kaart te zetten met
een stabiele, sterk bezette een-
dagskoers. Vorig jaar konden we
die stap zetten en kregen we met
de sprinttroef van de Tour de
France, Jasper Philipsen, de ge-
droomde winnaar”, laat organisa-
tor Thijs Rondhuis weten. ,,Dit
jaar zijn er opnieuw sterke teams
aanwezig en mogen we sterke en
bekende renners aan de start ver-
wachten. Friesland houdt van de
wielersport, maar de wielersport
ondertussen ook weer van Fries-
land, zo blijkt.”

Opnieuw vijf topteams
naar de Elfstedenrace
LEEUWARDEN Er doen weer ten
minste vijf WorldTour-teams
mee aan de Elfstedenrace. Ook
het pro-continentale Tour de
Tietema-Unibet is present.

Op het moment dat de Neder-
landse vrouwen interviews ga-
ven, was het dramatische nieuws
van Furrer nog niet bekend. De
Zwitserse was donderdag in de
WK-race voor junioren ten val ge-
komen en bezweek een dag later
aan haar verwondingen.

Demi Vollering is de kopvrouw
van Nederland en hoewel ze zich
realiseert dat er belangrijker za-
ken zijn, ligt er een regenboogtrui
klaar. Zij heeft net als de rest van
het peloton hard getraind om dit
WK voor goud te gaan.

„Zodra ik wist dat het WK in
Zwitserland zou zijn, ben ik er

mee bezig. Het
lijkt een beetje
op de Amstel
Gold Race,
maar de be-
klimmingen
volgen elkaar
sneller op. Het
is ook continu
draaien en ke-
ren. Je moet

wel zorgen dat je vooraan rijdt,
want anders zit je constant van
achteren op de rekker en ben je
gezien”, zegt Vollering.

Oranje zal zoals altijd een sterk
blok vormen, met achter Volle-
ring ook Puck Pieterse en Marian-
ne Vos. „Er gaan veel rensters
naar mij kijken, dus het is goed
dat we met Marianne en Puck nog
twee meiden hebben die kunnen
winnen. Ik heb hier persoonlijk
enorm naartoe geleefd, maar uit-
eindelijk is het doel goud met Ne-
derland.”

Demi Vollering: doel is
goud met Nederland
ZÜRICH Bij de Nederlandse vrou-
wenploeg is het trieste overlij-
den van de pas 18-jarige Zwitser-
se Muriel Furrer als een bom in-
geslagen. Het WK-programma
wordt echter vervolgd en daar-
om zal Oranje er vandaag, hoe
moeilijk ook, moeten staan.

Demi Vollering



Mathieu van der Poel (links) en Tadej Pogacar op het podium van Luik-Bastena-

ken-Luik. Beiden worden op het WK gezien als favoriet. FOTO: ANP/AFP

Van der Poel ten opzichte van Poga-
car betere ‘rapportcijfers’ kan over-
leggen. Van de zestien keer dat ze sa-
men in eendagskoersen uitkwamen,
was Van der Poel in negen keer van
de gevallen beter dan zijn Sloveense
rivaal, die zeven keer voor de Neder-
lander eindigde.

Nog opvallender is dat het winst-
percentage vele malen hoger ligt. Als
beide renners aan de start versche-
nen van zo’n wedstrijd won Van der
Poel in 37,5 procent van de gevallen,
het winstpercentage van Pogacar is
12,5 procent. Wel moet gezegd dat
Pogacar in Luik-Bastenaken-Luik,
die qua hoogtemeters vergelijkbaar
is met dit WK, elke keer de betere
was.

Er is echter een andere koers waar

Christoph Roodhooft naar verwijst.
Van der Poels’ ploegleider van Alpe-
cin-Deceuninck doelt op Milaan-San
Remo, de langste eendagswedstrijd.
„Die finale met de Poggio is verge-
lijkbaar met die van dit WK en Mi-
laan-San Remo heeft Mathieu al een
keer gewonnen”, aldus Roodhooft.
In 2023 reed Van der Poel met een
verschroeiende versnelling van ie-
dereen weg op de Poggio, om daarna
als eerste aan te komen op de Via Ro-
ma. Pogacar moest toen passen en
kwam als derde over de streep.

Remco Evenepoel lijkt wat in de
luwte te staan van het duel tussen de
twee supervedettes, al is dat eigen-
lijk niet terecht. De 24-jarige Belg
pakte tijdens de Olympische Spelen
goud op zowel de tijdrit als in de

wegrace en afgelopen weekeinde
werd hij wereldkampioen op de tijd-
rit en gaat dus voor een uniek kwar-
tet.

„Als ik de kranten moet geloven,
zijn er twee favorieten”, doelt hij op
Van der Poel en Pogacar. „De laatste
keer dat ik met Mathieu trainde in
Spanje was twee of drie weken gele-
den. Toen reed hij nog niet zo heel
sterk bergop, maar de Ronde van
Luxemburg heeft hem goed gedaan.
Mathieu is een coureur die weet hoe
hij op het juiste moment in vorm
moet geraken, al is hij wel wat zwaar-
der dan Tadej en ik. Dat moet hij op
elke klim mee omhoog zeulen en dat
kan een nadeel zijn. Of ik hem berg-
op heb gedemotiveerd? Dat is on-
mogelijk, Mathieu staat er altijd.”

uit naar duel tussen Van der Poel en Pogacar

Leeuwarders goed omgaan.
,,Er was zondag na de winst op Ge-

leen wel een uitgelaten stemming in
de kleedkamer, ja’’, weet Capitals-
captain Houben. De Jong vult aan:
,,Maar daarna kwam het realisme
ook meteen terug, hoor. Natuurlijk
hebben we zelfvertrouwen getankt,
maar we weten ook dat het nog maar
de voorbereiding is en dat het nu pas
om het echte werk gaat.’’

Toch is CEHL-team Flyers meer

dan gewaarschuwd. De Heerenve-
ners verloren zelf met dikke cijfers
(8-2) van Den Haag in de strijd om de
Ron Bertelingschaal. ,,Ik heb die
wedstrijd op de livestream gekeken.
Ze speelden twee periodes prima,
dus we winnen echt niet zomaar
even van Flyers.’’

Mocht Capitals zondag toch als
winnaar Thialf verlaten, dan is het
weliswaar een stunt, maar nog
steeds niet meer dan een mooie

start van het seizoen. De Leeuwar-
ders, die vorig jaar in de eredivisie in
de halve finale strandden, hebben
namelijk een hoger doel. ,,We willen
de finale van de eredivisie halen’’,
verklapt De Jong.

Zijn aanvoerder scherpt deze
doelstelling meteen aan. ,,Kampi-
oen worden dus. Want als je in de fi-
nale staat, wil je die winnen ook.’’
Dat het een reëel doel is, onder-
bouwt hij met de constatering dat de

Capitals weer een iets sterkere selec-
tie heeft ten opzichte van vorig sei-
zoen.

Houben vervolgt: ,,We hebben Je-
remy ten Brinke van Flyers erbij ge-
kregen, maar ik denk ook dat we met
Patrik Janác en Daniel Spratek betere
importspelers hebben. Het ziet er
dus goed uit, maar eerst maar eens
in deze bekerclash de bevestiging
krijgen dat we om de eredivisietitel
mee kunnen gaan strijden.’’

Capitals-spelers Tycho Houben (links) en Brend de Jong beloven het Heerenveense Flyers een warm welkom in de 11Stedenhal. FOTO: HOGE NOORDEN/JACOB VAN ESSEN

IJshockeyers van
Capitals hebben
grootse plannen
voor het seizoen
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